
9 november 2024, pand GroenLinks Groningen, 13.30-15.30 

Provinciale Ledenvergadering GroenLinks Provincie Groningen  

 
Aanwezig (38): (bestuur) Arjen Boekhold, Brigitte Meibos, Kees Rosier, Henk Moll, Gabe Penninga, afw 

Willemijn Kemp 

Hendri Meendering, Claude Ravisé, Ilse Martens, Anja Vlaskamp, Wakil vd Brink, Roelof Lanting, Nadja 

Siersema-Orsel, Bas de Boer, Jeltje Meulenbroek, Gijs van den Kroef, Trijnie Boerman, Gerie Ebeltjes, Corry 

Diertens, Harrie Miedema, Arie Moerman, Wouter van Bolhuis, Nynke Kloppenburg, Roel Griffioen, Anne 

Marie Smits, Elly Koerts-Pavlis, Joris Engbers, Greetje Cnossen, Judith Rodenburg, Erieke, Teun(tje) Zijp, Iris 

van der Weiden, Arjan Helmantel, Stephanie Bennett, Lammert Tiesinga, Femke Folkerts en enkele anderen. 

 

1. Opening en vaststelling agenda 

Arjen heet iedereen welkom.  

2. Mededelingen 

Dit is een ingelaste PLV vanwege de coalitie die opnieuw gevormd moet 

worden na de val van de coalitie in de Provincie Groningen op 25 

september jl. Verder hebben we een leuke afsluiting. 

3. Korte introductie vanuit het bestuur en terugblik op 2024 

Arjen, Brigitte, Kees, Henk, Gabe stellen zich voor.  

4. Update door bestuur en fractie Provinciale Staten GroenLinks tav de 

formatie & laatste politieke ontwikkelingen. 

Arjen Boekhold geeft een toelichting (aan de hand van een 

powerpointpresentatie)  

-Terugblik val coalitie  

- Stand van zaken verkenning  

- Samenwerking PvdA 

Nadja Siersema-Orsel, fractievoorzitter vertelt kort wat er is gebeurd: de 

coalitie is gevallen, maar gelijk motie aangenomen om wel eerst door te 

gaan met besturen (demissionair is niet mogelijk).  

De coalitie viel over het windpark, hierover was al 10 jaar geleden een 

besluit genomen. In coalitieakkoord zouden al ‘oude’ plannen windmolens 

doorgaan, maar BBB stemde tegen. CU trok toen de stekker eruit, andere 

partijen gingen mee.  

Echter, de vertrouwensband was al zwak, als het het windmolenpark niet 

was was geweest zou de coalitie waarschijnlijk over iets anders zijn 

gevallen.  



5. Gesprek met, en adviezen aan, de fractie tav volgende stappen in het 

formatieproces. 

Arjen laat opdracht en uitkomst (samenvatting) van de verkenner Peter 

den Oudsten zien (toevoeging voor notulen: voor het rapport van de 

verkenner, zie Presentatie advies PS Groningen 23 oktober 2024 ). De 

opdracht voor de verkenner was: ‘Verkennen welke mogelijkheden er zijn 

binnen de staten om tot een nieuwe samenwerking te komen. Een 

samenwerking die de basis kan vormen voor een stabiel bestuur. Van 

belang is dat de verkenner daarbij aandacht schenkt aan de gevoelens van 

geschonden vertrouwen en (mee)werkt aan (herstel van) het onderlinge 

vertrouwen als essentiële voorwaarde voor een werkbare samenwerking 

in de staten.’ 

Arjen laat de lijst (uit het rapport van de verkenner) wat er mis ging 

(volgens de fracties): 

Er volgen vragen en Arjen en Nadja antwoorden.  

-Een echte relatie opbouwen met BBB lukte niet. 

-Luisteren en reflecterend vermogen worden gemist bij BBB. 

Er komt een vraag waar de rol van de commissaris in deze lijst is, wordt 

niet genoemd. Heeft hij wel voldoende gedaan om de coalitie op de rit te 

houden? 

Er volgt de lijst (uit het rapport van de verkenner) van wat er mis ging 

(volgens de verkenner). 

Iemand merkt op dat het steeds over BBB gaat, maar in bestuur zaten ook 

twee ervaren gedeputeerden.  

Wat moet er gebeuren volgens verkenner:  

‘1. Fracties moeten met elkaar spreken en problemen eerlijk benoemen 

2. Fracties moeten openingen bieden voor meerderheidscoalities.  

Geen fractie kan zich onttrekken aan de verantwoordelijkheid de provincie 

te besturen.’ 

Arjen stelt dat het advies van verkenner bij presentatie was een nieuwe 

groep gedeputeerden te gaan vormen (enkele aanwezigen betwijfelen of 

hij dat zo gezegd/bedoeld heeft waarop Arjen deze uitspraak nuanceert. 

Opmerking achteraf: de verkenner heeft de noodzaak van “een frisse 

coalitie” aangegeven).  

https://provinciegroningen.bestuurlijkeinformatie.nl/Agenda/Document/79e3cd5d-b9d1-40e5-bb18-f5af2b70c5b6?documentId=a104f780-ced4-4271-a4b7-aed058237ec5


Peter den Oudsten gaat nu samen met Maarten Ruys (oud-

gemeentesecretaris Groningen) verder met als procesbegeleider Feikje 

Visser. 

Er komen vragen vanuit de zaal, waarop wordt gereageerd door Nadja: 

Waarom is de ‘windmolencoalitie’ niet verder onderzocht? 

Zijn er in de BBB ook ‘meerdere stromingen’? Men is afkomstig van 

verschillende hoeken (oa GroenLinks). 

Nadja legt uit dat er nog niet veel gesprek is geweest met BBB door 

meerdere oorzaken, zoals bijvoorbeeld het X-incident met het zebrapad.  

Waarom is Maarten Ruys erbij? Nadja: Peter den Oudsten koos hem en 

men is akkoord gegaan. 

Zou Suzan Top niet kunnen blijven? Nadja - ook Suzan was eigen eilandje 

(aardbevingen), ook al was iedereen wel tevreden over haar. 

Arjen: vanmorgen met ALV PvdA gewest kwam duidelijk naar voren dat 

GroenLinks en PvdA elkaar vast moeten houden en dat dit ook 

nadrukkelijk is wat de PvdA heeft uitgesproken (net als wij dat doen). 

Arjen laat slides met enkele mogelijke scenario’s zien van een nieuwe 

coalitie. (toevoeging notulen: als je de zetels wilt terug zien ivm opties, kan 

dat bijvoorbeeld via de NOS link:  Bekijk hier alle uitslagen van de Provinciale 

Statenverkiezingen ) 

Individuele opmerkingen vanuit de zaal: 

Er mist een scenario met Groninger Belang. Reactie: bestuur en fractie 

missen vertrouwen in deze partij en hun gedeputeerde. 

Moet SP niet aangesproken worden op dat ze ook nu niet mee willen 

werken aan coalitie?  Reactie fractie: SP heeft dat aangegeven en daarom 

niet in een scenario opgenomen, het heeft geen zin om met een SP die 

niet wil in gesprek te gaan. 

Arjen - Zonder BBB- met 12 zetels best lastig een coalitie te vormen 

Reacties door verschillende mensen uit de zaal 

- Liever zonder BBB, instabiele partij. Dan laat je ook zien dat BBB niet in 

staat is fatsoenlijk bestuur te vormen. 

- De scenario’s en discussie moeten vooral gericht zijn op wat je wilt met 

provincie en minder op optellen naar 22 of 23 zetels. Voorkeur FvD, PVV, 

BBB en Groninger belang uitsluiten, eventueel een minderheidscoalitie.  

https://nos.nl/collectie/13923/artikel/2467604-bekijk-hier-alle-uitslagen-van-de-provinciale-statenverkiezingen
https://nos.nl/collectie/13923/artikel/2467604-bekijk-hier-alle-uitslagen-van-de-provinciale-statenverkiezingen


- Advies om niet als eerste naar BBB te gaan kijken. Het was puinhoop dus 

beter naar andere coalitie kijken. Advies om toch naar SP kijken. 

- Als je BBB uitsluit, komen er straks geen problemen komen met 

verkiezingen, slachtofferrol?  

Nadja – BBB is nu vooruit geschoven door verkenner. Dus we moeten 

minstens het gesprek aangaan. En dan moeten ze ook zelfreflectie doen.  

Meer opmerkingen/reacties uit de zaal: 

- Er zijn belangrijke en urgente thema’s, zoals ruimtelijke ontwikkeling, 

wonen, energietransitie. Er moet een coalitie komen.  

- Over de optie met minderheidscoalitie wordt gezegd; Het wordt moeilijk 

om steeds (gedoog)steun te krijgen. Minderheidscoalitie lastig. En dit geldt 

ook voor een coalitie met 6 of 7 partijen 

- Laten we de fractie vertrouwen in hun keuzes en kunde. 

- laten we in elk geval geen veto vooraf tegen BBB uitspreken. Het wordt 

misschien lastig om CDA en VVD mee te krijgen. 

- Voorkom een geheel rechtse coalitie!  

Arjen geeft een samenvatting. De politieke situatie is complex. We zien 

hier veel tips om niet met BBB te gaan regeren. Maar coalitie zonder ons 

met BBB ook niet aantrekkelijk. We zullen alle opties serieus moeten 

bekijken.  

Hij sluit af met: er is onlangs een strategie-heidag geweest met de fractie. 

De inhoudelijke strategie zal leidend zijn.  

 

6. Pauze 

7. Goedkeuring Notulen PLV 15 juni 2024 

Roelof: ziet alleen voornamen. Antw: er was geen toestemming gevraagd 

voor namen in de notulen, nu kun je het wel op de presentielijst aangeven. 

Kon je digitaal aanhaken? Antw: nee, doen we volgende PLV wel. Ook de 

online aanhakers zullen we bij de presentie zetten (als online deelnemer) 

8. Update Functioneringscommissie 

Corrie Diertens doet verslag. Ze vormt de commissie samen met Peter 

Nieuwenhuizen en Jan Visser. Ze zijn een soort coaches van de 



fractieleden. Eén keer per jaar gesprekken met fractieleden en eventuele 

gedeputeerden. Deze zijn inmiddels geweest en het verslag gaat straks 

naar fractie en bestuur en kennisgeving naar de leden.  

9. Goedkeuring begroting 2025 

Aanvulling: tussen Landelijk GroenLinks en PvdA worden afspraken 

gemaakt, over hoe het straks eerlijk verdeeld is over de kosten bij een 

nauwere samenwerking straks.  

Roelof: kostenpost ledenactiviteiten gaat flink omhoog. Wil graag wel een 

keer een overzicht zien van welke activiteiten er worden gedaan. Arjen legt 

uit dat het bestuur bezig is met uitwerken van de plannen.   

De begroting wordt goedgekeurd.   

10. Rondvraag en sluiting  

Arjen bedankt eerst iedereen voor aanwezigheid. 

Opmerkingen:  

-graag een paar veganistische koekjes volgende keer.  

-wat voor PvdA wordt het waar we mee gaan samenwerken, wordt dat 

weer zo pro-Eelde? Arjen: in provincie gaan PvdA en GL samenwerken. Het 

besluit over Eelde is al genomen.  

Wat betreft In de toekomst (volgende provinciale verkiezingen) 

samenwerking PvdA en GL, hierover moet nog besluitvorming 

plaatsvinden.  

 

15.30  Tijd voor nagesprekken met hapjes en drankjes. 
 


